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SKUPŠTINA / ASSEMBLEA
Odbor za gospodarstvo i turizam
Comitato per l'economia e il turismo

KLASA/CLASSE: 024-01/25-07/1
URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-25-2
Pazin, 14. veljače 2025.

ZAPISNIK

sa 17. sjednice Odbora za gospodarstvo i turizam Skupštine Istarske županije održane dana 
14. veljače 2025. godine s početkom u 13,00 sati putem online – video konferencije.

Sjednici prisustvuju: predsjednik dr.sc. Mario Bratulić, članovi Renato Kalac, Ivica Mikulčić i 
mr.sc. Robert Velenik.

Opravdano odsutan: član Valter Drandić.

Osim članova Odbora prisutni su: dr.sc. Ezio Pinzan, pročelnik Upravnog odjela za 
poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i vodno gospodarstvo Istarske županije i Melita 
Ferenčić, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine Istarske županije.

Sjednicu otvara predsjednik Odbora za gospodarstvo i turizam dr.sc. Mario Bratulić, svih 
pozdravlja, konstatira kvorum i predlaže sljedeći dnevni red:

DNEVNI RED

1. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa razvoja poljoprivrednog i ruralnog razvoja 
Istarske županije za razdoblje 2023.-2028.

2. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa razvoja lovstva i šumarstva Istarske 
županije za razdoblje 2023. – 2028.

3. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Višegodišnjeg programa gradnje sustava javnih 
navodnjavanja u Istarskoj županiji za razdoblje do 2030. godine

4. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog navodnjavanja 
Valtura za 2025. godinu

5. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog navodnjavanja 
Červar Porat – Bašarinka za 2025. godinu

6. Razno.

Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.

Predsjednik Odbora dr. sc.Mario Bratulić moli pročelnika dr.sc. Ezia Pinzana da ukratko 
obrazloži točke dnevnog reda.
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Ad.-1
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa razvoja poljoprivrednog i ruralnog razvoja 

Istarske županije za razdoblje 2023.-2028.

Dr.sc.Ezio Pinzan navodi da se sve točke dnevnog reda odnose na Upravni odjel za 
poljoprivredu, te obrazlaže prvu točku. Navodi da se radi o studiji za koju smo program razvoja 
radili duže vrijeme, uključili smo sve aktere koji su u poljoprivredi u izradu studije, program je 
izradio Institut za poljoprivredu i turizam iz Poreča i studiju će na Skupštini predstaviti 
predstavnik izrađivača, a to je doktorica Smiljana Ban, ona je bila koordinator izrade našeg 
Programa razvoja i ona će obrazložiti kratko, imati će i prezentaciju, te će u najkraćim točkama 
u pet minuta predstaviti Program razvoja poljoprivrede za iduće razdoblje. Možda je važno 
napomenuti vama kao članovima odbora da po novom zakonu strategiju izrađuje samo 
država, a niže dokumente koje izrađuju jedinice lokalne i regionalne samouprave su Programi 
razvoja, tako da po starom je „Strategija razvoja poljoprivrede“, ali se ona sada naziva 
„Program“ i izrađuje se za najviše razdoblje od 5 godina. Mi smo čekali da se izradi Nacionalna 
strategija i nakon toga smo pristupili izradi naše strategije. Prilikom izrade uzeli smo u obzir 
sve strateške dokumente koje smo imali na raspolaganju, a to je Zajednička poljoprivredna 
politika Europske unije, Nacionalna strategija razvoja poljoprivrede za razdoblje do 2030., 
strateški plan zajedničke poljoprivredne politike Republike Hrvatske, tu je uključen i plan 
razvoja Istarske županije za razdoblje od 2022. do 2027., te prostorni plan Istarske županije 
koji je važeći. Nakon analize svih potrebnih dokumenata, definirali smo viziju, ciljeve i prioritete 
razvoja, pa smo rekli da poljoprivreda Istarske županije kao vizija mora biti samodostatna, 
održiva, konkurentna, pametna i zelena djelatnost. Tu smo uključili sve elemente koji su 
potrebni da bi bili u skladu s europskim i nacionalnim dokumentima, s našim ciljem da Istra 
postane „bio“ regija vrhunske gastronomije, gastronomske destinacije, koja omogućuje 
poljoprivrednicima da žive od svog rada, a isto tako pomaže očuvanju istarskog identiteta, te 
doprinosi jačanju kvalitete života u ruralnim područjima. Smatramo da je ova poljoprivredna 
politika najjači alat koji kao županija imamo, u smislu demografske politike naše županije. 
Nakon toga smo si zadali ciljeve, a ciljevi su jačanje konkurentnosti sektora poljoprivrede, 
poboljšanje kvalitete života u ruralnom području, postizanje raznolikosti ruralnog gospodarstva 
i turističkog sektora, očuvanje i revitalizacija poljoprivrednog zemljišta, te održivost 
poljoprivredne proizvodnje. Nakon što smo definirali viziju i ciljeve, definirali smo tri strateška 
cilja, a to su postizanje prehrambene sigurnosti i održivost poljoprivredne proizvodnje, drugi 
cilj je povećanje konkurentnosti poljoprivredne proizvodnje i treći cilj je razvoj ruralne 
ekonomije i povećanje kvalitete života u ruralnom području. Kako bi mogli doći do tih ciljeva i 
ostvariti viziju, morali smo za kraj definirati mjere. U izradi ovih mjera, podmjera, aktivnosti i 
plana realizacije tih mjera sudjelovale su sve naše udruge poljoprivrednika, udruženje 
obrtnika, svi akteri poljoprivrede, od ribara pa do šumara, svi su sudjelovali, pa smo izradili 18 
mjera. 
Ukratko obrazlaže sadržaj navedenih mjera. 

Dr.sc. Mario Bratulić otvara raspravu.

Odbor za gospodarstvo i turizam, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa razvoja poljoprivrednog i ruralnog 
razvoja Istarske županije za razdoblje 2023.-2028., te se upućuje Skupštini Istarske županije 
na razmatranje i usvajanje.

Ad.-2.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa razvoja lovstva i šumarstva Istarske 

županije za razdoblje 2023. – 2028.
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Dr.sc. Ezio Pinzan ukratko obrazlaže drugu točku dnevnog reda. Smatra da je to značajan 
segment naše županije, da lovstvo i šumarstvo zaslužuju svoj program razvoja, pa da su tako 
izradili Program razvoja kojeg je izradio niz stručnjaka, nositelj izrade bio je Agronomski 
fakultet, voditelj projekta bio je prof. dr. Nikica Šprem i dekan Ivica Kisić, imali smo sa njima 
nekoliko pripremih sastanaka, te smo imali još 7 autora koji su radili na ovoj studiji, koji se 
bave lovstvom i šumarstvom. Nositelj suradnje bio je Agronomski fakultet, ali u suradnji je bio 
i Fakultet šumarstva i drvne tehnologije Sveučilišta u Zagrebu. U programu razvoja definirali 
smo i analizirali aktualne izazove u lovstvu, tu je analiza lovaca i lovišta, populacijski trendovi 
divljači, analiza štete od divljači, definirali smo i mogućnosti kontroliranog uzgoja divljači, a 
jedan segment smo posebno posvetili lovnoj kinologiji. Nakon toga imamo lov i druge oblike 
lova u svrhu lovnog turizma, i napravili smo za kraj jednu „SWOT“ analizu razvoja lovstva u 
županiji, definirali smo koje su nam prednosti, nedostaci, koji su izazovi, popisali smo razvojne 
potencijale, vizije razvoja lovstva, nakon toga smo izradili mjere razvoja lovstva u županiji. 
Drugi dio studije je  šumarstvo, u tom smo dijelu analizirali površine šuma i drvne zalihe po 
vrstama šumskih drveća u Istri, rad je vrlo obuhvatan, tu je analiza površina šuma, zaliha koje 
imamo, analizirali smo klimu i ekstremne klimatske događaje.
Nakon toga Ezio Pinzan dalje obrazlaže sve točke sukladno Programu razvoja lovstva i 
šumarstva.    

Dr.sc. Mario Bratulić otvara raspravu.

Utvrđuje da nema pitanja ni komentara.

Odbor za gospodarstvo i turizam, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa razvoja lovstva i šumarstva Istarske 
županije za razdoblje 2023. – 2028., te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje 
i usvajanje.

Ad.-3.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Višegodišnjeg programa gradnje sustava javnih 

navodnjavanja u Istarskoj županiji za razdoblje do 2030. godine

Dr.sc. Ezio Pinzan predstavlja prisutnima treću točku dnevnog reda, te u bitnome navodi da 
je to popis želja i aktivnosti gdje ćemo se mi usredotočiti prije svega na projektiranje. Taj 
program mora biti usklađen sa programom Hrvatskih voda, inače on ne bi nikada dobio 
suglasnost za realizaciju, pa tako u ovom vrlo opsežnom programu, ono što je važno za 
istaknuti, Istarska županija planira, upravo je otvoren natječaj za gradnju sustava javnih 
navodnjavanja i intervencija 74.01 iz zajedničke poljoprivredne politike Republike Hrvatske, to 
je bivši program ruralnog razvoja, mi imamo svu dokumentaciju spremnu i javiti ćemo se za 
gradnju sustava navodnjavanja „Petrovija 1“ na području grada Umaga. Nakon toga, vrlo blizu, 
u istoj fazi pripremljenosti biti će i gradnja „Petrovija 2“, koja se nalazi na istom području, on 
je namijenjen za proizvođače industrijske rajčice na području grada Umaga. 

Dalje navodi da projektiraju i razvijaju sustave navodnjavanja na području Brtonigle i Buja, te 
na području Čepić Polja, gdje se planira korištenje vode iz rijeke Raše.

Dr. sc. Mario Bratulić otvara raspravu.

Odbor za gospodarstvo i turizam, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK
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Podržava se Prijedlog Odluke o prihvaćanju Višegodišnjeg programa gradnje sustava javnih 
navodnjavanja u Istarskoj županiji za razdoblje do 2030. godine, te se upućuje Skupštini 
Istarske županije na razmatranje i usvajanje.

Ad.-4.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog navodnjavanja 

Valtura za 2025. godinu

Dr.sc.Ezio Pinzan obrazlaže četvrtu točku dnevnog reda. Navodi da svake godine Skupština 
donosi program održavanja Valture, program se sastoji od fiksnih i varijabilnih troškova koji se 
kalkuliraju na osnovu predviđene potrošnje, realizira se s obzirom kolika je potrošnja i koliki 
su stvarni troškovi održavanja. Valtura je sustav navodnjavanja koji je u zatvoru Valtura, koristi 
ga samo zatvor, odnosno Ministarstvo pravosuđa, oni njime faktički upravljaju i koriste ga, mi 
smo tu u poziciji da kao vlasnici sustava moramo predvidjeti naknadu za troškove održavanja, 
tu naknadu snosi zatvor u Valturi, tu nemamo ni troškova ni zarade, nego mora biti sve ono 
što se prihoduje uloženo u sustav, tako da planiramo nekih 40.000,00 eura da će biti u 
sljedećoj 2025. godini dovoljno za fiksne i varijabilne troškove održavanja sustava kako bi on 
bio u funkciji.

Dr.sc. Mario Bratulić otvara raspravu.

Mr.sc. Robert Velenik javlja se za riječ, te postavlja pitanje vezano za zadnje dvije točke 
Valtura i Bašarinka, i projekcije troška naknade za navodnjavanje, zanima me da li će se ta 
naknada uvesti ugovarateljima koji će dobivati vodu ili svima koji su u obuhvatu prostora 
navodnjavanja, znači na one parcele koje se sve planira navodnjavanje, a neki korisnici neće 
ih koristiti i neće sklopiti ugovor, i za kada je to predviđeno, već sada 2025. ili narednih godina?

Dr.sc.Ezio Pinzan se zahvaljuje na pitanju i navodi da je to dobro pitanje za sljedeću točku, 
zato jer u Valturi imamo jednog korisnika, imamo zatvor, oni imaju potencijal navodnjavanja 
440 hektara, oni navodnjavaju 60, 80, kako koje godine, ali koliko god oni navodnjavaju, oni 
plaćaju fiksne troškove koji su održavanje, košnja trave, redovno održavanje i servisiranje, i 
varijabilni troškovi koji se odnose na količinu potrošene vode koju mi kupimo od Hrvatskih 
voda, i na potrošnju električne energije koja je najveći trošak. Koliko god oni navodnjavanju, 
trošak koji učine oni ga snose i ne računa se ni po hektaru, ni po korisniku, praktički ovdje 
funkcionira javni sustav kao da je privatni, od jednog vlasnika, jer de facto takav i je. 

Ovo je dobro pitanje za sljedeću točku, u Červaru smo imali ove godine spojenu Agrolagunu, 
Agrolaguna je ove godine potrošila oko 70.000,00 kubika za navodnjavanje maslina, za te 
površine koje je navodnjavala oni su platili naknadu fiksnu po površini hektara i varijabilno po 
potrošnji vode, oni drugi koji nisu navodnjavali nisu platili ništa, i tako će biti sljedeće godine i 
biti će još nekoliko godina jer je to probno razdoblje, sada je cijena ukupna svih tih troškova 
oko 0,50 eura po metru kubnom vode za potrošače i svatko tko se bude ove godine priključio, 
a imamo oko 7 ili 8 zahtjeva, zaboravio sam reći za sustav navodnjavanja u Valturi ugovor za 
održavanje imamo s Vodovodom Pula, a za održavanje sustava Červar Porat – Bašarinka 
Istarski vodovod Buzet, i svatko tko da zahtjev za priključenje, Istarski vodovod će ga priključiti 
i stavit će mu mjerno mjesto i on će isto tako plaćati 0,50 eura po metru kubnom. Bitno je znati 
za poljoprivrednika da li će plaćati i koliko će plaćati, oni koji ne navodnjavaju da li će nešto 
morati plaćati, znači Skupština će donesti odluku ovim aktom da oni koji navodnjavaju će 
plaćati 0,50 eura po metru kubnom i to je sve što će plaćati, a oni koji nisu priključeni neće 
plaćati ništa.

Mr.sc. Robert Velenik se zahvaljuje na odgovoru i navodi da će biti interesantno svima čuti 
taj odgovor, definitivno u nekoj budućnosti će biti interesantno pratiti koliko će se OPG-a i 
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drugih korisnika priključiti na sustav i da ako netko ne bude koristio, da ima mogućnost ustupiti 
nekom tko će to koristiti, dakle da se iskoristi potencijal tih sustava navodnjavanja.

Odbor za gospodarstvo i turizam, nakon kraće rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog 
navodnjavanja Valtura za 2025. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na 
razmatranje i usvajanje.

Ad.-5.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog navodnjavanja 

Červar Porat – Bašarinka za 2025. godinu

Nakon ranijeg izlaganja dr.sc. Ezia Pinzana, dr.sc. Mario Bratulić stavlja na glasovanje 
posljednju točku dnevnog reda.

Odbor za gospodarstvo i turizam, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi

ZAKLJUČAK

Podržava se Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog 
navodnjavanja Červar Porat – Bašarinka za 2025. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske 
županije na razmatranje i usvajanje.

Ad.-6.
Razno

Pod ovom točkom nije bilo rasprave. 

Dovršeno u 13,25 sati.

Zapisnik vodila:
Iris Juričić             Predsjednik Odbora

Mario Bratulić
 


